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Öka graden av närproducerat kött i Huddinge - svar på intern 
remiss avseende motion väckt av Martin Nigals (SD) och Sven 
Pernils (SD)  
 
Natur- och stadsmiljönämndens beslut 
Natur- och stadsmiljönämnden antar förvaltningens tjänsteutlåtande, daterat den 9 
augusti 2023, som sitt remissvar till kommunstyrelsen. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har remitterat en motion till natur- och stadsmiljönämnden för 
yttrande. Motionärerna föreslår ”att kommunen låter utreda hur man kan bidra till öka 
graden av närproducerat kött i Huddinge”, ”att kommunen undersöker 
förutsättningarna för att införskaffa egna djur för uppfödning av lokala bönder” och 
”att kommunen tillser så att närproducerat kött i så stor utsträckning som möjligt 
tillhandahålles kommunens äldreboenden och elever i Huddinge”. 
 
Förvaltningen ser både möjligheter och hinder med förslaget. Om kommunen skulle 
välja att gå vidare med förslaget skulle en utredning bland annat behöva belysa: 
- om och i så fall hur förslaget är förenligt med konkurrenslagen och lagen om 
offentlig upphandling, 
- vilka upplåtelseformer som skulle kunna vara aktuella utifrån kommunens 
förutsättningar, 
- ekonomiska konsekvenser, samt 
- om och hur förslaget skulle kunna genomföras (samverkan, organisation, resurser, 
investeringsbehov m.m.). 
 
Överläggning 
Henrik Juhlin (C) och Hans Lissgård (SD) yttrar sig i ärendet innan överläggningen 
förklaras avslutad. 
 
Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen 
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Natur- och stadsmiljönämnden  

Öka graden av närproducerat kött i Huddinge – svar på intern 
remiss avseende motion väckt av Martin Nigals (SD) och Sven 
Pernils (SD) 

Förslag till beslut 
Natur- och stadsmiljönämnden antar förvaltningens tjänsteutlåtande, daterat den 9 
augusti 2023, som sitt remissvar till kommunstyrelsen. 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har remitterat en motion till natur- och stadsmiljönämnden för 
yttrande. Motionärerna föreslår ”att kommunen låter utreda hur man kan bidra till 
öka graden av närproducerat kött i Huddinge”, ”att kommunen undersöker 
förutsättningarna för att införskaffa egna djur för uppfödning av lokala bönder” 
och ”att kommunen tillser så att närproducerat kött i så stor utsträckning som 
möjlig tillhandahålles kommunens äldreboenden och elever i Huddinge”. 
Förvaltningen ser både möjligheter och hinder med förslaget. Om kommunen 
skulle välja att gå vidare med förslaget skulle en utredning bland annat behöva 
belysa: 

• om och i så fall hur förslaget är förenligt med konkurrenslagen och lagen 
om offentlig upphandling, 

• vilka upplåtelseformer som skulle kunna vara aktuella utifrån kommunens 
förutsättningar, 

• ekonomiska konsekvenser, samt 
• om och hur förslaget skulle kunna genomföras (samverkan, organisation, 

resurser, investeringsbehov m.m.). 

Beskrivning av ärendet 
Martin Nigals (SD) och Sven Pernils (SD) har väckt en motion om att öka graden 
av närproducerat kött i Huddinge kommun. De har lämnat in följande förslag: 

• ”Att kommunen låter utreda hur man kan bidra till öka graden av 
närproducerat kött i Huddinge.” 

• ”Att kommunen undersöker förutsättningarna för att införskaffa egna djur 
för uppfödning av lokala bönder.” 
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• ”Att kommunen tillser så att närproducerat kött i så stor utsträckning som 
möjligt tillhandahålles kommunens äldreboenden och elever i Huddinge.” 

Motionärerna anser att Huddinge har goda förutsättningar att likt Härjedalen 
införskaffa egna boskapsdjur och låta dessa beta på kommunens mark. Kött från 
djuren kan sedan erbjudas Huddinges skolor och äldreboenden. Vidare menar 
motionärerna at det skulle bidra till att hålla ängar och hagar öppna. 
Kommunstyrelsen har remitterat motionen till natur- och stadsmiljönämnden för 
yttrande. 

Förvaltningens synpunkter 
Förvaltningen ser både möjligheter och hinder med motionärernas förslag. 
Punkt två i förslaget innehåller med stor sannolikhet ett syftningsfel. 
Förvaltningen utgår från att det som egentligen avses är att kommunen ska 
undersöka förutsättningarna för lokala djurhållare att föda upp kommunägda djur. 
Förvaltningen vill understryka att förutsättningarna för Huddinge kommun skiljer 
sig mycket åt från Härjedalens förutsättningar, bland annat när det kommer till 
antal hektar betesmark och andel skyddad natur. 
En utredning i enlighet med den första punkten i motionärernas förslag riskerar att 
bli för generell. Om kommunen skulle välja att gå vidare med förslaget skulle en 
utredning bland annat behöva belysa: 

• om och i så fall hur förslaget är förenligt med konkurrenslagen och lagen 
om offentlig upphandling, 

• vilka upplåtelseformer som skulle kunna vara aktuella utifrån kommunens 
förutsättningar, 

• ekonomiska konsekvenser, samt 
• om och hur förslaget skulle kunna genomföras (samverkan, organisation, 

resurser, investeringsbehov m.m.). 
Betesdjur kan starkt bidra till den biologiska mångfalden, eftersom 
naturbetesmarker som sköts korrekt är hem till många djur, växter och svampar 
som inte skulle överleva utan dessa marker. Bete med nötkreatur ger en mycket 
bra naturvårdsnytta på de flesta platser men passar särskilt bra på strandängar och 
annan fuktig betesmark. 
Det finns dock en rad andra aspekter att beakta. Till exempel bör det utredas om 
det är lämpligt för kommunen att äga djur för köttproduktion utifrån 
konkurrenslagen, hur förutsättningarna till köttproduktion ser ut i kommunen samt 
på vilka marker dessa djur skulle kunna beta. Kommunen har flera gårdar som 
arrenderas respektive har arrenderats ut till bönder under tidsbestämda perioder. 
Syftet med arrendejordbruket är naturvård, friluftsliv och bevarande av 
naturlandskapet. Arrendatorns besittningsrätt är stark och kan begränsa 
kommunens möjligheter att utföra naturvård. Samtidigt ligger ett stort ansvar på 
arrendatorn, vilket kan frigöra resurser för kommunen. Ett nyttjanderättsavtal 
skulle kunna öppna upp möjligheter för hur kommunen bedriver sin verksamhet, 
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men samtidigt kräva mer resurser. Förslaget skulle säkerligen också kräva 
kompetensutveckling och ytterligare resurser inom organisationen för att kunna 
genomföras. 
I lagen (2016:1145) om offentlig upphandling regleras vilka krav som får ställas i 
upphandlingar. Upphandlingsmyndigheten skriver att det i offentlig upphandling 
inte är tillåtet att ”ställa krav på hur nära eller hur långt bort en produkt är odlad. 
Det skulle strida mot principen om varors och tjänsters fria rörlighet inom EU.” 
Det är inte heller alltid tillåtet att ställa geografiskt begränsande krav.1 Om 
kommunen skulle införskaffa betesdjur är det med andra ord inte givet att köttet 
från dessa djur skulle kunna serveras på skolor och äldreboenden. 

Hållbarhet och barnkonventionen 
Förvaltningens förslag till beslut innehåller synpunkter ur ett 
hållbarhetsperspektiv. Värt att notera är att förslaget inte innehåller synpunkter ur 
ett klimatperspektiv, eftersom denna fråga inte ligger inom nämndens 
ansvarsområde. Inte heller finns där synpunkter ur ett barnrättsperspektiv. 

Ekonomiska och juridiska konsekvenser 
Förvaltningens förslag till beslut innehåller synpunkter ur såväl ett ekonomiskt 
som ett juridiskt perspektiv. 
 

Toralf Nilsson 
Teknisk direktör 
 

 

Anna Sandklef 
Chef för natur- och klimatavdelningen 
 

 

  
 

Bilagor 
Bilaga 1. Remissmissiv 
Bilaga 2. Motion om att öka graden av närproducerat kött i Huddinge 
 

Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen 

 
1 Upphandlingsmyndigheten, Frågeportalen 
https://www.upphandlingsmyndigheten.se/frageportalen/1888249/endast-svenskt-kott-i-
kommunal-verksamhet/ (hämtad: 2023-08-09). 

https://www.upphandlingsmyndigheten.se/frageportalen/1888249/endast-svenskt-kott-i-kommunal-verksamhet/
https://www.upphandlingsmyndigheten.se/frageportalen/1888249/endast-svenskt-kott-i-kommunal-verksamhet/
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